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 خودروسازان ژاپنی از چین جاماندند
 رسانه های ژاپنی گزارش دادند که نیسان موتور در حال بررسی 
مش��ارکت با هوندا موتور برای توس��عه مش��ترک خودروهای 
الکتریکی اس��ت. به گزارش ایس��نا، خودروس��ازان ژاپنی در 
توس��عه خودروهای برقی کند بوده اند، به ویژه در مقایس��ه با 
رقبای چینی مانند بی وای دی که باعث از دس��ت دادن جایگاه 
آنها در بازار چین ش��ده و آنها را آس��یب پذیر کرده اس��ت. هوندا 
و نیس��ان هر دو در حال بررس��ی کاهش ظرفیت تولید در چین 
با کاهش فروش هستند، در حالی که بی وای دی در اوایل ماه 
جاری اعلام کرد یک سری مدل های جدید را معرفی و شبکه 
نمایندگی های خود را در ژاپن گس��ترش خواهد داد. بر اس��اس 
گزارش بلومبرگ، برنامه های خودروهای برقی هوندا در سال 
گذش��ته با شکس��ت مواجه ش��د و این زمانی بود که این شرکت 
برنامه ه��ای توس��عه خودروهای بات��ری دار با قیمت مقرون به 
صرف��ه را ب��ا جنرال موتورز کنار گذاش��ت. این دو خودروس��از 
همچنین برنامه های خود برای اس��تقرار تاکس��ی های خودران 

را در مرکز توکیو به تعویق انداختند. 

دریافت کد پستی واحدهای تولیدی در 
شهرک های صنعتی

مدیرعامل ش��رکت ملی پس��ت ایران از اختصاص پلاک های 
هوش��مند و کدپس��تی به کل واحدهای صنعتی در شهرک ها و 
نواحی صنعتی برای تس��هیل در خدمات رس��انی پستی خبر داد. 
به گزارش ایرنا، محمود لیایی امروز چهارشنبه در آیین امضای 
تفاهم نامه همکاری میان سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران اظهار داش��ت: اختصاص کد پس��تی به واحدهای 
صنعتی مستقر در شهرک های صنعتی باعث تسریع و سرعت 
بخش��ی در ارائه خدمات می ش��ود. وی افزود: پیش از این اگر 
مدیر یک واحد صنعتی می خواست محصولی را پست کند باید 
خارج از شهرک صنعتی به اولین دفتر پستی مراجعه می کرد و 
اقدام به ارسال می کردند اکنون با امضای این تفاهم نامه ارائه 
این خدمات نمایندگی های پس��ت وارد ش��هرک های صنعتی 
می ش��وند و از این طریق خدمات ارائه خواهد ش��د. مدیرعامل 
شرکت ملی پست ایران ادامه داد: خدمات پستی منجر به کاهش 
مسافت و هزینه برای واحدهای صنعتی می شود. وی با اشاره به 
اختصاص پلاک های هوشمند و کدپستی به واحدهای صنعتی 
گفت: پیش از این آدرس اس��تانداردی برای واحدهای صنعتی 
نبود که با این اقدام استانداردسازی صورت می گیرد. همچنین 
سازمان صنایع کوچک می تواند تعامل پستی و مکاتبه ای را با 

واحدهای صنعتی برقرار می شود. 

اخبار کوتاه

صنعت و تجارت

افزایش مصرف مکمل ها به دلیل مشکلات تغذیهاحتمال تمدید طرح خرید اعتباری تا سقف ۱5۰ میلیون تومان 
  مدی��ر کل دفت��ر خدم��ات عموم��ی وزارت صمت گفت ک��ه در حال حاضر اعتبار 
طرح فروش فوق العاده »عید تا عید« برای هر فرد 20 میلیون تومان اس��ت، اما 
ب��ا مذاکرات��ی ک��ه با دو بانک جدید انجام ش��ده، احتم��الًا بعد از عید اعتبار تا ۱۵0 
میلیون تومان با اقساط نهایتا تا شش ماهه اضافه می شود. محمدحسین قمری 
در گفت وگ��و ب��ا ایس��نا، ضم��ن بیان اینکه طرح عید تا عی��د به صورت پایلوت یا 
آزمایش��ی برای نوروز اجرا ش��ده و احتمال تمدید این طرح وجود دارد، گفت: این 
طرح خرید اعتباری در قالب بیش��تر از 4۵ روز و اقس��اط بلند مدت با مبلغ بیش��تر 

ادام��ه پی��دا می کن��د. در ح��ال حاض��ر اعتبار این طرح برای هر فرد 20 میلیون تومان اس��ت، اما احتمالًا بعد از عید 
اعتبار تا ۱۵0 میلیون تومان با یک س��فته الکترونیک به عنوان ضامن و بدون س��ود پرداخت خواهد ش��د. به گفته 
وی تاکنون ۵00 هزار نفر وارد فرایند اعتبار گرفتن شدند و حدود 34 تا 3۵ هزار واحد صنفی به این طرح اضافه 
ش��دند تا محصولات خود را به صورت اعتباری به ش��هروندان عرضه کنند. چند پلتفرم فروش آنلاین هم در این 
طرح حضور دارند. واحدهای صنفی بیش��تر در حوزه کالاهای تند مصرف، پوش��اک، کیف و کفش، موبایل، لوازم 

الکترونیک، لوازم خانگی و سایر خدمات مانند خدمات دندانپزشکی و گردشگری هستند. 

  عض��و ات��اق بازرگان��ی ای��ران اظهار داش��ت: صنعت دارو روز به روز در حال لاغر 
شدن است و ضروریست که سیاست گذاران با توجه به این دو مشکل اصلی برای 
صنعت داروس��ازی کش��ور و تولیدکنندگان دارو تصمیم بگیرند.حسین وطن پور، 
عضو اتاق بازرگانی ایران، در گفت وگو با ایلنا درباره میزان مصرف دارو در کشور 
با توجه به افزایش قیمت دارو در طول یک س��ال گذش��ته اظهار داش��ت:  واقعیت 
این است که در ایران دارو هنوز هم نسبت به سایر کشورها حتی کشور عراق و 
افغانس��تان بس��یار ارزان اس��ت و با قاچاق دارو از کشورمان به کشورهای همسایه 

مواجه هس��تیم. وی ادامه داد: هرچند گفته می ش��ود قیمت دارو نس��بت به درآمد مردم افزایش پیدا کرده اما باید 
توجه داشت که هر کالایی قیمت تمام شده ای دارد که در هیچ کشوری این قیمت تمام شده را به درآمد و حقوق 
مردم وصل نمی کنند و متعادل کردن این فاصله یا پوشش هزینه ها بر عهده دولت است. عضو فدراسیون اقتصاد 
سلامت ایران گفت: هزینه های تولید دارو را نمی توان نادیده گرفت و اگر هزینه تولید دارو از محل فروش تامین 

نشود، قاچاق افزایش و کیفیت دارو کاهش پیدا می کند و این موضوع در تولید یک اصل است. 

راه و مسکن 

اخبار کوتاه

بذرپاش اعلام کرد 

دولت مداخله مستقیم در قیمت مسکن ندارد
گروه راه ومسکن: سرانجام  ۵230 واحد مسکن مهر به همراه 
۱۵ پروژه روبنایی در شهر جدید پردیس افتتاح شد. این مراسم  
با حضور وزیر راه و شهرسازی، استاندار تهران، فرماندار پردیس، 
مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید و مدیرعامل شرکت 
عمران شهر پردیس، برگزار شد. وزیر راه و شهرسازی گفت: در 
سال گذشته هم متاسفانه شاهد رشد منفی در رشد تولید مسکن 
بودیم اما امس��ال اتفاقات خوبی در س��رجمع بخش مسکن رخ 
داد و این میزان رشد تولید هر چند ایده آل نیست و نباید به آن 
مغرور و راضی نشویم. به گزارش »تجارت«، مهرداد بذرپاش 
در مراسم افتتاح ۵230 مسکن مهر پردیس با بیان اینکه سال 
نسبتا خوبی در رشد تولید مسکن داشتیم، اظهار داشت: در سال 
99 رشد تولید بخش مسکن منفی ۱۵ درصد بود و به گواه مرکز 
آم��ار و بان��ک مرک��زی یک عقب ماندگی جدی در بخش تولید 
مس��کن وجود داش��ت و به دنبال آن میزان بیکاری به کش��ور 
تحمی��ل ش��د و همچنین اث��رات اجتماعی این عقب ماندگی در 
بخش مس��کن خود را هویدا می کند. خوش��بختانه در 6 ماه اول 
امس��ال از رش��د تولید منفی ۱۵ درصد در س��ال 99 به  رشد 3.8 
درصد مثبت در بخش مس��کن و س��اختمان رسیدیم. وی ادامه 
داد: در س��ال گذش��ته هم متاس��فانه ش��اهد رشد منفی در رشد 
تولید مسکن بودیم اما امسال  اتفاقات خوبی در سرجمع بخش 
مس��کن رخ داد و این میزان رش��د تولید هر چند ایده آل نیس��ت 
و نبای��د ب��ه آن مغرور و راضی نش��ویم و بای��د  اهداف بالاتری 
در نظر داش��ته باش��یم تا انگیزه ها افزایش یابد اما این رش��د خبر 
خوب��ی ب��ود. وزیر راه و شهرس��ازی با بی��ان اینکه امیدواریم در 
سال آینده رکورد بالاتری را ثبت کنیم،گفت: در بخش اجرای 
نهضت ملی مس��کن هم اقدامات قابل توجهی انجام ش��ده و 
تصمیمات��ی ک��ه برای حوزه علمیات نهض��ت ملی می گرفتیم 
بای��د ب��ا رویکردهای عادی فرقی می کرذ به همین دلیل نام آن 
را نهضت گذاشتیم و ما در وزارت راه به عنوان پیشانی کار قرار 
داریم و با همکاری س��ایر دس��تگاه ها امروز تامین زمین نهضت 
ملی مس��کن از 2 میلیون و 400 هزار عبور کرده و در مراحل 
مختلف از س��اخت قرار دارند. بذرپاش افزود: هر چند اعلام در 
این اعداد در کلام راحت است  اما تامین مالی، مصالح و نیروی 
انسانی این حجم پروژه بسیار دشوار است اما امروز تمام این 2 
میلیون و 400 هزار واحد  در مدار ساخت قرار گرفته و در فرایند 
تولید مس��کن هس��تند. وی تاکید کرد: یکی از سیاس��ت های ما 

مردمی سازی در بخش تولید مسکن است که یکی از بهترین 
روش های��ی ب��وده که به نفع مردم و دولت اس��ت و مدت زمان 
کار را کاهش می دهد و اساس��ا این اقدام در راس��تای اجرای 
اصل ۱44 قانون اساس��ی اعلام ش��ده از س��وی رهبری است و 
مس��کن هم از این اصل مس��ثتنی نیس��ت و همین عدم رعایت 
این موضوعات باعث ش��ده که امروز مردم پس از ۱0 س��ال در 
انتظار تکمیل پروژه مسکن مهر هستند. وزیر راه و شهرسازی 
با بیان اینکه یکی از سیاست های جدید در نهضت ملی حداقل 
رس��اندن مداخله های دولت اس��ت، گفت: در حال حاضر حدود 
یکصد هزار هکتار ش��هری و روس��تا برای نهضت ملی مسکن 

تامین شده و آماده سازی ها درحال انجام است. 
وی ب��ا بی��ان اینک��ه تامین مالی در پروژه نهضت ملی مس��کن 
بسیار مهم است، اظهار داشت: امسال میزان تسهیلات مسکن 
راز 3۵0 میلیون به ۵۵0 میلیون تومان افزایش یافت و باز هم 
به دنبال افزایش وام مس��کن هس��تیم و همچنین تس��هیلات 
بانکی هم افزایش یافت بطوریکه در 6 ماه گذش��ته به اندازه 2 
س��ال گذش��ته وام دادند اما هنوز با نقطه مطلوب فاصله داریم. 
از دیگر اقدامات  کاهش نرخ س��ود از 23 به ۱8 درصد اس��ت 
اما به س��ود ۱8 درصدی وام مس��کن راضی نیس��تیم و به دنبال 

کاهش نرخ سود هستیم.  بذرپاش ادامه داد : 240 هزار مسکن 
مهر باقیمانده به دولت ارث رسیده که این واحدها ریالی آورده 
مردمی و وام نداش��ت و ما توانس��تیم از محل مولدسازی دارایی 
وزارت راه پش��تیبانی مالی مس��کن مهر را انجام دهیم و منابع 
مالی را تامین کنیم از این رو توانس��تیم ۱24 هزار مس��کن مهر  
ب��ه م��ردم تحوی��ل دهی��م. وی افزود: ما ه��م مانند دولت قبل 
می  توانس��تیم بگوییم موضوع مس��کن مردم  به ما ربطی ندارد 
و مردم خودش��ان بس��ازند اما رییس جمهوری ش��جاعانه وارد 

موضوع مسکن شد.

مشکلات تعاونی مسکن ها � 
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 80 درصد شرکت های تعاونی 
مسکن سازی  با مشکل مواجه هستند ، گفت: مشکل تعاونی ها 
نه به این معنا تعاونی ها افراد نادرس��ت باش��ند اما با مش��کلات 
پیچیده متعددی مواجه هس��تند. وی با بیان اینکه امس��ال ۱6 
ه��زار واح��د مس��کن مهر در پردیس تحویل ش��د گفت: امروز 
کلید واحدی از مسکن مهر را به خانواده ای تحویل دادم که در 
زمان ثبت نام سرپرس��ت خانوار ش��اغل بود اما امروز بازنشسته 

شده بود و نوه داشت.

 � از ورود چینی ها به بخش مس���کن اس���تقبال می 
کنیم

وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به سوال ایلنا گفت: هر دستگاهی 
که با چینی ها در مذاکره است این مذاکرات درباره تامین مالی 
پروژه های مس��کن اس��ت و از ظرفیت س��رمایه گذاران چینی 
برای تامین مالی پروژه ها اس��تفاده می کنیم.  مهرداد بذرپاش 
در جمع خبرنگاران درباره نحوه همکاری با چینی ها در بخش 
مس��کن  و ورود چینی ها از اردیبهش��ت ماه به س��اخت مسکن 
ایران اظهار داشت: هر دستگاهی که با چینی ها در مذاکره است 
این مذاکرات درباره تامین مالی پروژه های مس��کن اس��ت و از 
ظرفیت سرمایه گذاران چینی برای تامین مالی پروژه ها استفاده 
می کنیم. وی ادامه داد: بحث استفاده از تکنولوژی های جدید 
کشور چین در بخش ساختمان هم در مذاکرات مطرح است و 
باید بتوانیم از تکنولوژی های جدید دنیا برای افزایش س��رعت 
ساخت و ساز و ارتقای کیفیت ساختمان ها استفاده کنیم. وزیر 
راه و شهرس��ازی تاکید کرد: البته معطل چینی ها نمانده ایم و 
همانطور که می بینید س��اخت و س��از مس��کن در جریان است و 
در حال حاضر تنها در پروژه نهضت ملی مس��کن 2 میلیون و 
400 هزار واحد در مراحل مختلف ساخت از جمله تامین زمین 
تا س��ایر مراحل س��اخت قرار دارد .  بذرپاش ادامه داد: البته از 
ورود چینی ها در تامین مالی استقبال می کنیم و پیشنهاد ما به 
چینی ها س��رمایه گذاری اس��ت البته در برخی از موارد چینی ها 
انتقال تکنولوژی خاص با س��رعت بالا داش��تند اما اولویت اول 
بالا تامین مالی است چراکه شرکت های داخلی توان بالا برای 

ساخت وجود دارد و این حوزه با هیچ مشکلی مواجه نیستیم.

کنترل قیمت مسکن  � 
وزی��ر راه و شهرس��ازی همچنین درب��اره کنترل قیمت در بازار 
مسکن اظهار داشت: قیمت مسکن یکی از دغدغه های دولت 
است اما دولت مداخله مستقیم در قیمت مسکن ندارد، ما منتظر 
این هس��تیم که قانون س��اماندهی بازار مس��کن و اجاره ابلاغ 
ش��ود و این موضوع هنوز در ش��ورای نگهبان، مجمع تشخیص 
مصلحت و مجلس در حال بررسی است و امیدواریم که در سال 
آینده این قانون ابلاغ شود.  وی ادامه داد: این قانون دست ما 
را برای بسیاری از اقدامات به ویژه تعیین سقف سنواتی اجاره 

متناسب با تورم باز می گذارد. 

 سرپرس��ت ش��رکت عمران ش��هرهای جدید گفت: در فاز ۱۱ مس��کن مهر پردیس پیمانکار بدعهدی کرد و س��ربازان گمنام امام زمان به درس��تی 
به این موضوع ورود کردند. علیرضا فخاری در مراس��م افتتاح ۵230 واحد مس��کن مهر پردیس با بیان اینکه مس��کن یکی از مهمترین نیازهای 
جامعه است، اظهار داشت: مسکن به عنوان یکی از مهمترین نیازهای جامعه به ویژه قشر جوان برای انتظار آینده روشن دارای جایگاه با اهمیت 
اس��ت و باید مس��یر خانه دار کردن مردم تس��هیل ش��ود.  وی ادامه داد: عقب ماندگی ها مس��کن که ش��اهد بودیم در گذشته با واژه های غیر موجه از 
آن صحبت می شد نشان داد که در مسیر تامین این نیازمند اصلی چقدر باید کار کنیم. استاندار تهران با اشاره به مسکن مهر پردیس گفت: طی 

پروژه مسکن مهر پردیس در برنامه دراز مدت در حال ساخت بوده و تا سن شهر جدید جمعیت 3۵0 هزار نفری را در خود جای داده است. 

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری گفت: مرکز مدیریت و کنترل پروازها و خدمات مسافران نوروزی با هدف مدیریت پروازها و انجام برنامه ریزی های 
لازم به منظور روان سازی عملیات نوروزی با ابلاغ رئیس سازمان هواپیمایی آغاز به کار کرد. »جعفر یازرلو« گفت: پس از کسب تجربه موفق OCC نوروزی 
در سال گذشته و اربعین حسینی در سال جاری، امسال نیز با توجه به اهمیت و اثرگذاری مرکز مدیریت و کنترل پروازها و خدمات مسافران نوروزی، صبح 
امروز این مرکز فعالیت خود را رسما آغاز کرد. سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری افزود: فعالیت این مرکز تا پایان تعطیلات نوروزی ۱403 ادامه خواهد 
داشت. یازرلو تصریح کرد: مرکز مدیریت و کنترل پروازها و خدمات مسافران نوروزی، به صورت برخط فعالیت فرودگاه ها و ترمینال های مسافری را رصد 

و با دقت بالا در صورت غیرفعال شدن هواپیمای یک شرکت  هواپیمایی در کوتاه ترین زمان ممکن تصمیم های مربوطه را اتخاذ خواهد کرد. 

آغاز به کار رسمی مرکز OCC در سازمان هواپیمایی کشوریخلع ید پیمانکار مسکن مهر با ورود سربازان گمنام امام زمان

اختصاص ۱۹۰۰ میلیارد تومان برای تکمیل 
مسکن مهر

سرپرس��ت ش��رکت عمران شهرهای جدید گفت: وزارت راه و 
شهرسازی از محل منابع خود ۱900 میلیارد تومان برای تکمیل 
واحده��ای باقی مانده مس��کن مهر و خدم��ات روبنایی هزینه 
کرد و فقط در یک فقره ۵7 میلیارد تومان برای س��اخت دیوار 
حائل در پردیس هزینه ش��د. به گزارش ایس��نا، س��عید غفوری 
در مراس��م افتتاح ۵230 واحد مس��کن مهر شهر جدید پردیس 
اظه��ار ک��رد: وزارت راه و شهرس��ازی با هم��ت دکتر بذرپاش 
هزینه های بسیاری را برای تکمیل واحدهای مسکن مهر که 
از دوره های گذشته باقی مانده بود متقبل شد. تا کنون ۱900 
میلیارد تومان برای مسکن مهر منابع اختصاص یافته و به طور 
مث��ال فق��ط برای یک دیوار حائل در پردیس ۵7 میلیارد تومان 
هزینه ش��ده اس��ت. وی افزود: با توجه به طولانی شدن فرآیند 
تکمیل واحدهای مسکونی که از ۱0 سال قبل آغاز شده برخی 
گم��ان می کردن��د پ��روژه ها بر زمین خواهد ماند اما با دعوت از 

پیمانکاران خوشنام داخلی، کارها را پیش بردیم. 

آغاز دور جدید اعزام  به عتبات عالیات
 اعزام های متقاضیان عزیمت به عتبات عالیات در ایام نوروز و 
ماه مبارک رمضان از 23 اسفند سال ۱402 آغاز شده و تا نهم 
فروردی��ن ۱403 ادام��ه می یاب��د.  ثبت نام عتبات نوروزی و ماه 
مبارک رمضان از روز هشتم اسفند ماه و با استقبال متقاضیان 
در س��امانه عتبات آغاز ش��د. اعزام ها نیز از روز چهارش��نبه 23 
اس��فند س��ال ۱402 ش��روع ش��ده و تا نهم فروردین ماه ۱403 

ادامه می یابد. 
معاون امور عتبات عالیات سازمان حج و زیارت درباره اقدامات 
ص��ورت گرفت��ه برای اعزام های نوروزی و ماه مبارک رمضان 
گف��ت: ش��رکت ه��ای مجری بس��ته های زیارت��ی را مطابق 
دس��تورالعمل ه��ا و همچنی��ن خواس��ت متقاضیان و ش��رایط 
موجود آماده کرده و درس��امانه بارگذاری کرده اند. حمید رضا 
محمدی افزود: متقاضیان می توانند برای نام نویسی به سامانه 
عتب��ات به نش��انی atabatorg.haj.ir ی��ا 2 هزار و 700 دفتر 
 زیارتی سراس��ر کش��ور مراجعه نمایند و زمان اعزام را مدنظر 
ق��رار دهن��د که این فرصت برای نام نویس��ی در ظرفیت های 

موجود، باقی است

  گ�روه صنع�ت و تج�ارت: جای��گاه بخش خصوصی در صنعت 
برق کشور کجاست؟ آیا خصوصی سازی در این صنعت امکان 
پذیر و ممکن بوده است؟ چرا همچنان با وجود تغییر دولت ها و 
سیاست ها در حوزه انرژی کماکان مشکل ناترازی برقی ادامه 
دارد؟ به گزارش »تجارت«، یکی از اهداف خصوصی  س��ازی، 
تامین امنیت برق کشور در بلند  مدت بود و برای این منظور لازم 
بود ظرفیت و توان مالی بخش  خصوصی به کمک دولت  بیاید 
و ظرفیت تولید نیروگاه ها توسعه یابد. چرا که دولت خود توان 
تامین مالی برای اجرای پروژه   های صنعت برق با سالانه چندین 
میلیارد دلار سرمایه لازم را نداشت و باید از ظرفیت  های مالی 
بخش خصوصی استفاده می کرد. بنابراین یکی از پیش  نیازهای 
رس��یدن ب��ه ای��ن هدف، تغییر رویکرد به ب��رق از »خدمت« به 
»کالا« بود که منجر به راه  اندازی بازار برق ش��د. به بیان بهتر 
خصوصی  سازی و راه  اندازی بازار برق با این نگاه صورت گرفت 
ک��ه ب��رق یک کالا باش��د و نه ی��ک خدمت؛ در حالی که تا قبل 
از دهه ۱380 نگاه به برق مشخصا به عنوان یک خدمت بوده 
اس��ت. به گفته کارشناس��ان بخش خصوصی از ورود به صنعت 
برق دلزده و ناامید شده و این مساله حاصل سیاست های اشتباه 
وزارت نیرو در عدم رعایت قانون و نگاه غیراقتصادی مدیران 
این وزارتخانه به موضوع اس��ت. در حقیقت نگاه دوگانه  ای به 
سیاس��تگذاری در بدنه وزارت نیرو نس��بت به برق وجود دارد، 
به طوری که برخی برق را هنوز به عنوان خدمتی می  بینند که در 
تعیین قیمت آن تنها باید بهای تمام  شده آن را لحاظ کرد، بدون 
اینکه در نظر بگیرند، ورود به تولید برق تنها یکی از گزینه های 
پیش روی یک سرمایه  گذار است و در برابر صنایع دیگری چون 
فولاد، پتروشیمی یا ساختمان به هیچ وجه جذابیت لازم را برای 
جذب سرمایه و سرمایه  گذار ندارد. علاوه بر این، سرمایه  گذاری 
در صنعت برق با ریسک  های مضاعفی همچون عدم پرداخت 

به  موقع مطالبات بدون لحاظ خس��ارت تاخیر در پرداخت، اجرا 
نش��دن یا اجرای س��لیقه  ای قوانین و مقرراتی همچون اصلاح 

نرخ، تغییرات پی  درپی در مقررات و... نیز مواجه است.
 ام��ا نود و نهمین جلس��ه ش��ورای  گفت وگ��وی دولت و بخش 
خصوص��ی اس��تان ته��ران با حضور علیرضا فخاری اس��تاندار 
ته��ران و رئیس این ش��ورا و محم��ود نجفی عرب، رئیس اتاق 
تهران و دبیر این ش��ورا برگزار ش��د. در این جلس��ه، محمدرضا 
صاحبی پسندیده، معاون قضایی دادگستری کل استان تهران 
درخصوص نحوه همکاری مشترک شورای  گفت وگوی دولت و 

بخش خصوصی با ستاد اقتصاد مقاومتی استان تهران گزارشی 
ارائه کرد. همچنین مدیرعامل ش��رکت با اش��اره به عدم ایجاد 
ظرفیت جدید در تولید برق، از احتمال تش��دید مس��اله ناترازی 

برق در سال ۱403 گفت.

ضرورت ارائه گزارش عملکرد و برنامه � 
 علیرض��ا فخ��اری در این نشس��ت گفت: با ارائ��ه این گزارش 
عملکرد، امکان این ارزیابی که کدام نهاد در رفع موانع موثرتر 
واقع شده و کدام نهاد باید بیشتر هماهنگ شود، فراهم  می شود. 

او هم چنین با بیان اینکه »مش��کلاتی که در س��ال جاری در 
مس��یرمان ق��رار گرفت، بس��یار زیاد بود« اف��زود: با وجود این 
مس��ایل از ناترازی ها گرفته تا عدم هماهنگی ها، توفیقاتی هم 
حاصل ش��د که نباید نادیده انگاش��ته ش��ود. فخاری در ادامه از 
ضرورت ارائه برنامه شورا برای سال جدید سخن گفت و افزود: 
لازم اس��ت، برنامه ای تهیه ش��ود تا بدانیم قرار اس��ت روی چه 
موضوعاتی متمرکز شویم. در عین توجه به این برنامه، رتق و 
فت��ق ام��ور ج��اری نیز انجام گیرد. مقصود من برنامه ای کمّی و 

قابل اندازه گیری است.

نگرانی از کمبود دارو در ابتدای سال جدید � 
 رئیس اتاق تهران نیز در ابتدای این جلسه ضمن تبریک آغاز 
ماه مبارک رمضان و شادباش پیشاپیش نوروز و سال نو، اظهار 
امی��دواری ک��رد که اقتصاد کش��ور و مردم و بخش خصوصی، 
سال آینده مشکلات کمتری را تجربه کنند. محمود نجفی عرب 
نیز در س��خنانی بر ارائه گزارش عملکرد س��ال ۱402 ش��ورای 
گفت و گوی دولت و بخش خصوصی در اولین جلسه سال آینده 
و نی��ز ارائ��ه برنام��ه کلان س��ال ۱403، تاکید کرد. رئیس اتاق 
تهران سپس از آمادگی اتاق تهران برای برگزاری دو همایش 
بزرگ با موضوع خصوصی س��ازی ها و مالیات س��تانی، در سال 
آینده از س��وی اتاق تهران و با همکاری دس��تگاه های اجرایی 
خبر داد و یادآور ش��د که طی این دو س��مینار، علاوه بر تحلیل 
ناکامی ها در اجرای مناس��ب قانون اصل 44 و آس��یب هایی که 
مالیات س��تانی دولت در س��ال جدید به همراه خواهد داش��ت، 
نظرات و پیش��نهادهای بخش خصوصی مطرح خواهد ش��د. او 
گفت: به نظر می رس��د که دولت برای جبران کس��ری منابع، به 
سمت دریافت مالیات سنگین از واحدهای تولیدی و اقتصادی 

معلوم الحال سوق پیدا کرده است. 

»تجارت« از جلسه شورای گفت و گوی بخش خصوصی استان تهران گزارش می دهد

دغدغه های بخش خصوصی برای ناترازی برقی


